
Protokół Nr 118/2014 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy  

w dniu 10 marca 2014 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta Nidzicki – p. Grzegorz Napiwodzki, Wicestarosta –                

p. Lech Brzozowski i członkowie Zarządu: p. Robert Radzymiński, p. Janusz Kwiatek i p. Waldemar 

Słupski oraz Skarbnik Powiatu – p. Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – p. Elżbieta Bieniek, 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – p. Anna Kalinowska, Dyrektor Powiatowego 

Zarządu Dróg – p. Jacek Dłuski i Kierownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami -   

p. Iwona Urbanowicz. Posiedzeniu przewodniczył Pan Starosta – Grzegorz Napiwodzki. 

 

Porządek obrad: 

I. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie: 

1. Wniosek Dyrektora Rodzinnego Domu Dziecka w Nidzicy. 

2. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie podziału środków na 2014 rok przyznanych 

samorządowi powiatowemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

II. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Informacja o postępie prac związanych z przygotowaniem dokumentacji niezbędnej do 

ujawnienia w ewidencji środków trwałych nieruchomości gruntowych zajętych pod 

drogi Powiatowe. 

2. Podjęcie decyzji o ustaleniu wysokości opłaty rocznej z tytułu zarządu 

nieruchomością. 

3. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczenia o pow. 

145,50m2 i przyległego placu, stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w 

trwałym zarządzie Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy. 

4. Rozpatrzenie wniosku o przyznaniu odszkodowania za nieruchomość położoną w 

Jabłonce, która przeznaczona jest pod budowę drogi powiatowej. 

5. Wniosek Urzędu Miejskiego w Nidzicy w sprawie nabycia przez Powiat od Gminy 

Nidzica gruntu z przeznaczeniem pod drogę powiatową (ul. Olsztyńska). 

6. Informacje i sprawy bieżące. 

III. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 

1. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2014 roku. 

IV. Wydział Finansowy: 

1. Uchwała w sprawie określenia sposobu składania sprawozdań budżetowych przez 

jednostki organizacyjne powiatu. 

2. Wnioski finansowe. 

 

Ad. I. 

1) Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła prośbę Dyrektora 

Rodzinnego Domu Dziecka w Nidzicy o dofinansowanie wypoczynku letniego dla 6 dzieci. 

Zaznaczyła, że jest to świadczenie fakultatywne, które można dofinansować. Dodała, że w ramach 

planu finansowego na działalność placówki pozostały wolne środki ze stycznia br., ponieważ w tym 

miesiącu w  placówce było 6, a nie 8 dzieci. Dyrektor RDD zwrócił się z taką samą prośbą również 

do Ośrodków Pomocy Społecznej. p. Anna Kalinowska proponowała dofinansowanie kosztu 

wypoczynku letniego dzieci w kwocie 1900 zł. 

Pan Starosta zaznaczył, że ile możemy, to tej placówce pomagamy. Kwota na dziecko 

określona jest w ramach konkursu. W przypadku opieki nad 8 dzieci, otrzymują pełną kwotę 

odpłatności. Ta rodzina ciągle wysuwa postulaty. Przyznanie fakultatywnych środków byłoby 

gestem dobrej woli ze strony powiatu. 

p. Renata Mróz przypomniała, że wcześniej również były wnioski o zwiększenie kwot. Gdyby 

co miesiąc było 8 dzieci, wówczas nie byłoby żądań, ponieważ przekazywane byłyby pełne kwoty. 



 - 2 - 

Zarząd Powiatu jednogłośnie przychylił się do propozycji Kierownik PCPR, o 

dofinansowaniu wypoczynku letniego wychowanków RDD w kwocie 1900 zł.  

2) p. Anna Kalinowska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie podziału 

środków na 2014 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych. Dodała, że został on pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 

Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych.  

Pan Starosta poinformował, że także uczestniczył w pracach tej Rady. Brano pod uwagę 

największe potrzeby. Uważa, że środki zostały podzielone w sposób najbardziej racjonalny.  

Zarząd Powiatu jednogłośnie poparł projekt uchwały w powyższej sprawie. 

 

 p. Anna Kalinowska opuściła salę obrad, a dołączyli p. Iwona Urbanowicz i p. Jacek Dłuski. 

 

Ad. II. 

1) p. Iwona Urbanowicz przypomniała, że w ubiegłym roku rozpoczęto prace związane z 

przygotowaniem dokumentacji niezbędnej do ujawnienia w ewidencji środków trwałych 

nieruchomości gruntowych zajętych pod drogi Powiatowe. Konieczna ona jest do wykazania 

nieruchomości w majątku powiatu. Określono zasady pracy komisji, której termin zakończenia 

wyznaczono na 31.12.2013 r. Zaznaczyła, że wiele prac zostało zrobionych, ale nie zakończonych. 

Dużo jest spraw skomplikowanych.  

p. Jacek Dłuski zaznaczył, że wycenę przygotowuje pracownik Powiatowego Zarządu Dróg 

dodatkowo, po godzinach pracy. Jak dotąd w całości zakończono 40% zakresu prac. Proponował 

przedłużyć termin do końca 2014 r. Podejrzewa, że w tym czasie i tak wszystkich spraw nie uda się 

zakończyć, ponieważ w wielu przypadkach nieuregulowane są stany prawne dróg. W grę będą 

chodziły albo zmiana kategorii albo podziały. Wiąże się to z czasem i dodatkowymi środkami. 

Pan Starosta wspomniał, że rozważano zlecenie wyceny firmie zewnętrznej. Ze względu na 

koszty przyjęliśmy metodologię, żeby opracować wycenę własnym sumptem. To, co 

zastosowaliśmy, jest zgodne z prawem. Sporo zrobiono. Proponował załatwić sprawy łatwiejsze, a 

trudne zostawić na koniec. Żadna kontrola nie zarzuci nam, że nic się w tej kwestii nie robi. 

Proponował przychylić się do prośby o przedłużenie czasu na przygotowanie wyceny majątku do 

końca 2014 r. 

Zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na powołanie zespołu do przygotowania 

dokumentacji niezbędnej do ujawnienia w ewidencji środków trwałych nieruchomości 

gruntowych zajętych pod drogi powiatowe na czas określony od 13 marca do 31 grudnia 2014 

r.  Zespół pozostał w nie zmienionym składzie. 

 

2) p. Iwona Urbanowicz przypomniała sprawę związaną ze zmniejszeniem wysokości opłaty z 

tytułu trwałego zarządu dla Powiatowego Urzędu Pracy w Nidzicy, w związku z przejęciem przez 

Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego części nieruchomości pod drogę wojewódzką 

545. Zaznaczyła, że w prowadzonym postępowaniu wykonano już wszystkie czynności i Zarząd 

może wydać decyzję. 

 Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął decyzję o zmianie wysokości w/w opłaty. 

 

3) p. Iwona Urbanowicz omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

najem pomieszczenia o pow. 145,50 m2 i przyległego placu, stanowiących własność Powiatu 

Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy. 

Zaznaczyła, że jest to kolejna umowa na tę samą nieruchomość dla tego samego najemcy 

prowadzącego salon samochodowy, dlatego konieczne jest wyrażenie zgody przez Zarząd i Radę 

Powiatu. Projekt tej drugiej uchwały przygotuje na kolejne posiedzenie Zarządu.  

Zarząd, bez uwag, jednogłośnie podjął uchwałę Nr 355/2014 w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w najem pomieszczenia o pow. 145,50 m2 i przyległego placu, stanowiących 

własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Centrum Kształcenia 

Praktycznego w Nidzicy. Uchwała ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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4) p. Iwona Urbanowicz poinformowała, że do Starostwa wpłynął wniosek byłego właściciela 

nieruchomości w Jabłonce o wypłatę odszkodowania z tytułu gruntów przejętych przez Powiat pod 

planowaną drogę powiatową. Powiat z mocy prawa nabył tę nieruchomość. Wniosek dotyczy  

gruntów o pow. 11,73 ara. Negocjacje są pierwszym etapem w tej sprawie. Przypomniała, że w 

poprzednim roku były prowadzone postępowania w sprawie ustalenia wysokości odszkodowań za 

grunty przeznaczone pod tę samą drogę. Rzeczoznawca majątkowy określił wówczas wartość 1 m2 

w wysokości 16,79 zł, co w przypadku tej nieruchomości dałoby kwotę 19.694 zł. Jeśli nie dojdzie 

do porozumienia, to Pan Starosta jako organ administracji rządowej w drodze decyzji określi 

wartość odszkodowania. 

p. Lech Brzozowski zwrócił uwagę, że trzeba przejść taką samą procedurę, jak przy 

poprzednich wnioskach. 

p. Iwona Urbanowicz przypomniała, że w budżecie jest zaplanowane 70.000 zł na takie 

odszkodowania. Dodała, że może wpłynąć kolejny wniosek, za grunty przejęte pod rozbudowę ul. 

Olsztyńskiej (612 m2). 

Zarząd uzgodnił, że rokowania z byłym właścicielem będą prowadzone w nie 

zmienionym składzie osobowym komisji. 

 

5) p. Iwona Urbanowicz przedstawiła wniosek Burmistrza Nidzicy w sprawie przejęcia przez 

powiat części nieruchomości przy ul. Olsztyńskiej, gruntu łączącego drogę powiatową z drogą 

wojewódzką (ok. 1 ar). Sprawę przekazała do zaopiniowania Powiatowemu Zarządowi Dróg. 

Zarząd postanowił powrócić do sprawy po uzyskaniu opinii PZD w Nidzicy. 

 

6) p. Iwona Urbanowicz przypomniała informacje o wynajmie nieruchomości w placówkach 

powiatowych, które omawiała na posiedzeniach komisji stałych, a mianowicie trzy umowy najmu 

podpisane przez dyrektora ZSRiO w Jagarzewie oraz jedna umowa z ZSZiO. Wpłynęła także 

informacja CKP o podpisaniu umowy najmu garażu (15 m2) w terminie 01.03.2014-28.02.2015 r. za 

kwotę 37,65 zł/mies. + VAT. 

 

7) p. Iwona Urbanowicz poinformowała, że Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony 

Środowiska wydała decyzję na budowę 16 elektrowni wiatrowych na terenie gm. Kozłowo. 

Wpłynęło odwołanie od decyzji, o czym Zarząd jako strona, jest informowany. 

 

p. Iwona Urbanowicz opuściła salę obrad. 

 

Ad. III. 

p. Elżbieta Bieniek przypomniała, że na 2014 r. powiat zaplanował 41.000 zł na realizowane 

wspólnie z organizacjami pożytku publicznego zadania. Na kolejne posiedzenie przygotuje uchwałę 

o ogłoszeniu konkursu na ich realizację. Przypomniała, że w ubiegłym roku, po raz pierwszy, przy 

współpracy z Nidzickim Funduszem Lokalnym, zastosowane zostało nowe rozwiązanie (regranting). 

NFL dołożył drugie tyle środków, co powiat i zadania zostały zrealizowane bardzo dobrze. 

Organizacje były zadowolone, ponieważ środki były większe. Poddała pod rozwagę Zarządu sposób 

realizacji zadań i przekazania środków w roku bieżącym. Wymieniła możliwe do realizacji zadania. 

Pan Starosta zaznaczył, że jeśli przekazujemy dla organizacji, to pomnażamy o 100% środki. 

Możemy sugerować zadania, ale nie mamy wpływu na ich rozdział. W jego ocenie, sposób 

wydatkowania środków w ubiegłym roku się sprawdził. Pieniądze trafiły tam, gdzie powinny. W 

bieżącym roku byłby również za taką formą przyznania pieniędzy. 

Radny Waldemar Słupski zapytał, czy były jakieś skargi. 

Pan Starosta odparł, że nie było. 

Radny Waldemar Słupski uważa, że można by część środków zostawić, ponieważ są imprezy 

pod patronatem Starosty. 

Pan Starosta podkreślił, że zlecając zadania dla operatora pomnaża się środki. Organizacje 

były zadowolone z takiej formy współpracy. 
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p. Lech Brzozowski zaznaczył, że inne samorządy oceniają takie rozwiązania różnie. U nas się 

ono sprawdziło i dobrze było by kontynuować w takim zakresie, jak poprzednio. 

Radny Waldemar Słupski wspomniał, że już w ubiegłym roku Fundusz sugerował wyższą 

kwotę - ok. 12.000 zł. 

Pan Starosta uważa, że jeśli byłaby sugestia kontynuacji, to za tydzień przygotowany zostanie 

stosowna przymiarka, co można by zlecić organizacji. 

Radny Robert Radzymiński uważa, że to zadanie, które było już zlecone, można zawrzeć 

ponownie, tylko na większą kwotę. 

p. Elżbieta Bieniek zaznaczyła, że przygotuje stosowny projekt. 

Zarząd polecił przygotowanie na następne posiedzenie wstępnej propozycji zlecenia do 

realizacji zadań powiatu. 

 

Ad. IV. 

1) p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały w sprawie określenia formy przekazywania 

sprawozdań budżetowych przez jednostki organizacyjne Powiatu Nidzickiego. Zaznaczyła, że §12 

ust. 3 rozporządzenia Ministerstwa Finansów z dnia 16 stycznia 2014 r. w sprawie 

sprawozdawczości budżetowej nakłada obowiązek ustalenia formy składania sprawozdań dla 

organu. Dopuszczalne są formy elektroniczna i papierowa. Wyraziła prośbę o pozostawienie 

możliwości składania sprawozdań w formie papierowej, ze względu na to, że jednostki nie są 

dostosowane do składania ich w formie elektronicznej. 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 356/2014 w sprawie określenia formy 

przekazywania sprawozdań budżetowych przez jednostki organizacyjne Powiatu Nidzickiego, 

wg której kierownicy jednostek organizacyjnych Powiatu Nidzickiego przekazują do Zarządu 

Powiatu sprawozdania budżetowe w wersji papierowej. Uchwała ta stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

2) p. Renata Mróz poinformowała, że wpłynęła ostateczna decyzja o wysokości subwencji i 

dotacji. Trwają prace nad dostosowaniem budżetu do tych decyzji. Otrzymaliśmy mniej środków na 

składki za osoby bezrobotne i na dzieci w Domach Dziecka o ponad 30.000 zł. Co miesiąc składane 

są informacje o liczbie osób bezrobotnych i dzieci, za które jest obowiązek naliczania składek. Mniej 

jest pieniędzy na przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. Więcej - na straż pożarną. Subwencja 

oświatowa jest o 197.000 zł mniejsza. Do rozdysponowania pozostają jeszcze wolne środki z 

ubiegłego roku. 

Pan Starosta poinformował, że 28 lutego br. zakończyła się kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie. Czekamy na protokół. W ocenie kontrolujących wypadła bardzo 

dobrze. Wysoko oceniają kadrę Starostwa. 

Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący Zarządu zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Inspektor  Przewodniczący Zarządu 

/ - / mgr Małgorzata Wojtaszewska   / - / Grzegorz Napiwodzki 

 Z- ca Przewodniczącego Zarządu 

 / - / Lech Brzozowski 

  Członek Zarządu 

 / - / Robert Radzymiński 

 Członek Zarządu 

 / - / Waldemar Słupski 

 Członek Zarządu 

         / - / Janusz Kwiatek 

 


